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JURONICS TAMÁSSAL ÉS TELIHAY PÉTERREL DOLGOZNA EGYÜTT 

Gyüdi Sándor 
az új színigazgató 

GYÜDI SÁNDOR JÚLIUS 1-JÉTÓ't VEZETI A SZÍNHÁZAT r o t ó : Frank Yvette 

A közgyűlés t e g n a p e l l e n s z a v a z a t 
nélkül v á l a s z t o t t a m e g G y ü d i S á n -
dort , a s z i m f o n i k u s o k i g a z g a t ó - k a r -
nagyát ö t évre a Szegedi N e m z e t i 
Színház f ő i g a z g a t ó j á v á . A j ú l i u s 
l - j é n h i v a t a l b a l é p ő új d i r e k t o r t t e r -
veiről k é r d e z t ü k . 

H O Ü Ő S 1 ZSOLT 
- „A mi kutyánk kölyke" - ezzel támo-
gatták jelöltségét a színháziak. Ebben 
egy kicsit az is benne lehet, hogy azt 
remélik, nem változtat túl sokat. 

- Ha úgy gondolnám, hogy nincs 
szükség változásokra, akkor nem lett 
volna érdemes pályáznom. Határozott 
elképzeléseim vannak. Aki kényelem-
szeretetből azt várja tőlem, hogy min-
den a régiben marad, annak azt 
mondhatom: már az is jelzés értékű 
lehetett, hogy Juronics Tamást nevez-
tem meg művészeti vezetőként. Azt a 
munkaszemléletet, azokat az elvárá-
sokat, amelyeket a szinházcsinálás so-
rán a környezetétől megkövetel, a tár-
sulat pontosan ismeri. 

- Kiben gondolkodik prózai tagozat-
vezetőként? 

- Komoly tárgyalásokat Telihay Pé-
terrel folytattunk, ő egy jelentős szín-
házművész. Juronics Tamással együtt 
dolgoztunk vele a kilencvenes évek-
ben, a szegedi közönség is jól ismeri. 
Megnéztem Nyíregyházán futó elő-
adását, a Száz év magányt, ami meg-
győzött arról, hogy a korábbi rendezé-

seihez hasonló magas minőségre szá-
míthatok tőle. 

- Hogyan képzeli a prózai tagozat 
megerősítését? 

- Juronics Tamással és Telihay Péter-
rel hamarosan áttekintjük a helyzetet, 
a társulat erőit és lehetőségeit. Nem 
szeretnénk hosszan bizonytalanság-
ban tartani senkit, ezért - ha ez a felál-
lás véglegesül - március közepén saj-
tótájékoztatót tartunk a jövő év mű-
sorrendjéről, egyben a társulatépítés 
terén tett lépéseinkről is beszámo-
lunk. 

- Jelezte: nem kíván zeneigazgatót 
kinevezni. Mire lehet számítani az 
operatagozattal kapcsolatban? 

- Több előadást, kamaraoperát, 
gyermekelőadásokat is szeretnék. A 
több bemutató abban az értelemben 
biztosan megvalósul, hogy a Mez-
zo-operafesztivál a szegedi premiere-
ken kívül eleve plusz négy bemutatót 
jelent. Társulatban gondolkodom, de a 
gazdasági kényszert is figyelembe kell 
vennem, amikor az együttes tagjainak 
szerződtetéséről döntök majd. 

- Családja hogyan fogadta a kine-
vezését? 

- Féltenek, hogy ez a feladat túl nagy 
terheket ró rám. Azt mondtam nekik: 
annál többet már nem lehet dolgozni, 
mint amennyit eddig is dolgoztam. Ko-
rábban sok energiát, időt vett el olyan 
problémák megoldása, amelyek ezen-
túl majd nem keletkeznek. 

Miiyen s z í n h á z a v a n Szegednek? 

N a g y o n j ó , m e g k ö z e l í -
ti a fővárosi s z í n h a z a k 
színvonalát . (66 válasz) 

J ó , a vidéki s z í n h á z a k -
h o z k é p e s t e l é g e d e t t 
v a g y o k v e l e . (86) 

Átlagos. J ó és rossz elő-
adások egyaránt v a n -
n a k . (39) 

l e h e t n e j o b b , m á s 
s z í n h á z a k j o b b a n 
kiszolgálják a k ö z ö n -
séget. (8) 

N a g y o n rossz. Gyenge 
s z í n v o n a l ú a k a z e l ő -
a d á s o k . (l) 

Összesen (200): 1 0 0 % 

0 , 5 % 

A válaszadók döntő többsége elégedett Szeged színházi éle-
tével, jónak vagy nagyon jónak tartják (76%). Az összes válasz-
adó legnagyobb hányada (43%) jónak tartja a szegedi szín-
házat, ennél kevesebben (33%) tartják nagyon jónak. Átla-
gos megítélésben közel egyötödük (19,5%) részesítette a szín-
házat. Negatív véleménye mindösszesen 4,5 százalékuknak 
volt, s ezen belül a nagyon rossz vélemény aránya elhanya-
golható (0,5%). 
Összességében elmondható, hogy a szegediek jó vélemény-
nyel vannak a város teátrumáról. 

Kutatási metóaus: a kérdezés fajtája telefonos kutatás, a megkéidezeltek 
száma 200 fü, a kérdezés ideje2008. febwár 12-lk., a kérdezés helye Szeged. 
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ELFOGADTÁK A VÁROS KÖLTSÉGVETÉSÉT - ELADJAK A BART0K0T 

Fejlesztés és az ára 
A k o r m á n y z ó t ö b b s é g a f e j l e s z t é s e k -
r ő l , a z e l l e n z é k a v á r o s e l a d ó s o d á s á -
ról b e s z é l t t e g n a p a s z e g e d i k ö z g y ű -
lésen a z idei költségvetés k a p c s á n , 
a m e l y e t 26 i g e n , 12 n e m és n é g y t a r -
t ó z k o d á s m e l l e t t f o g a d o t t el a t e s t ü -
l e t . A g r é m i u m G y ü d i S á n d o r t v á -
l a s z t o t t a m e g ö t é v r e s z í n h á z i g a z g a -
t ó n a k . E l d ő l t a B a r t ó k Béla M ű v e l ő -
dési K ö z p o n t sorsa: a p a t i n á s i n t é z -
m é n y t j ú n i u s 3 0 - á v a l b e z á r j á k és e l -
a d j á k a városi ü g y é s z s é g n e k . 

M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
Napirend előtt Botka Lászlót ostoroz-
ták az ellenzéki képviselők, mert meg-
szavazta az egészségbiztosítás átalakí-
tásáról szóló törvényt a parlament-
ben. Az M43-as sztráda melletti terület 
szabályozási terve kapcsán Kalmár 
Ferenc (KDNP) és Gyimesi László (Fi-
desz) kétségbe vonta, hogy készen 
lesz az autópálya 2010-re. 

Szentgyörgyi Pál gazdasági alpol-
gármester a költségvetési vitában azt 
hangsúlyozta, hogy a 2008-as egy-
szerre az egyensúly és a jövő fejleszté-
sének büdzséje. A legnagyobb válto-
zás, hogy idén nullszaldós a költség-
vetés. Elhangzott: az elkövetkező 
évekre 52 milliárdos fejlesztést tervez-
nek, amihez 9,5 milliárd forint önrészt 
kell biztosítania a városnak. Ezt hitel-
felvétellel és kötvénykibocsátással 
oldják meg. Az ellenzék szerint éppen 
emiatt adósodik el a város. Póda Jenő 
(Fidesz) kijelentette: támogatnak min-
den fejlesztést, de a város vezetői ne 
essenek túlzásokba. Szerinte már a 
2010-es választásra gondolnak, kevés-

SZÓN0K ÉS HALLGATÓSÁGA. GYIMESI LÁSZLÓ AZ M43-AS SZTRÁDA KAPCSÁN 
EMELKEDETT SZÓLÁSRA A SZEGEDI KÖZGYŰLÉSBEN Fotó: Karnok Csaba 

BÉRBE ADJÁK A SZIKIT. A testület 
döntött arról, hogy bérbe adja üze-
meltetésre tíz évre Dorozsmán a 
sziksóstói strandot, amely tavaly 12 
millió forint veszteséget termelt. A 
fürdőre pályázatot ír ki az önkor-
mányzat, s kiválasztja a legmegfe-
lelőbb magánbefektetőt. 

bé foglalkoznak azzal, mi lesz azután, 
hogyan és miből fizeti vissza a város a 
hiteleket. 

Az MDF-es Mécs László Szeged va-
gyonának elkótyavetyélésével vádolta 
meg a városvezetést, mert idén azt ter-
vezi, hogy 2,5 milliárd forint értékben 
ad el ingatlanokat. Botka László el-
mondta: hatmilliárd forint értékű va-
gyont adtak el, de ebből hatvanmilli-
árd forint értékben fejlesztettek az el-
múlt években. Szerinte az ellenzék 
mindig előadja a költségvetés tárgyalá-
sakor az „itt a világ vége és összedől a 
város, de hat éve már elmarad a nem-
zethalál." Oláh János (Fidesz) szerint -
aki Kornai János közgazdászprofesz-
szortól is idézett - nem jó az erőltetett 
növekedés hajszolása, mert Botka 

László úgy járhat, mint az egyszeri gye-
rek: szellentésben próbálta utánozni az 
apját és a nadrágjába csinált. Botka er-
re megkérdezte Oláhtól, hogy a köz-
gyűlési jegyzőkönyvhe az kerüljön-e 
be: Kornai professzortól a szellentésig? 

A közgyűlés ellenzéki kérésre név 
szerint szavazott a Bartók művelődési 
központ bezárásáról és eladásáról. Az 
eredmény: 26 igen és 15 nem. A város 
2008-as költségvetését 26 igen, 12 
nem és 3 tartózkodás mellett fogadta 
el a közgyűlés. Zárt ülésen 33 igen és 
7 tartózkodás mellett, ellenszavazat 
nélkül Gyüdi Sándort választották 
meg színházigazgatónak. 

További fotók a témáról az interneten: 

d e l m a g y a r h u , 

Ombudsmanhoz fordultak 
a szegedi egyetemisták 
A z oktatási j o g o k b i z t o s á h o z f o r d u l -
t a k szegedi egyetemisták a hallgatói 
ö n k o r m á n y z a t m ű k ö d é s e m i a t t . A n t i -
d e m o k r a t i k u s n a k t a r t j á k a z E H Ö K s z a -
b á l y z a t á t . J ö v ő héten választják m e g 
a hallgatói ö n k o r m á n y z a t e l n ö k é t . 

G O N D A Z S U Z S A N N A 
Az oktatási jogok biztosához fordult 
néhány szegedi egyetemista a hallga-
tói önkormányzat működése miatt. A 
diákok szerint az egyetemi hallgatói 
önkormányzat tavaly májusban elfo-
gadott alapszabálya antidemokratikus 
és az elnöki túlhatalomra épül. A hall-
gatók egyike, Kovács Attila ezt lapunk 
kérésére azzal támasztotta alá, hogy 
az EHÖK-elnök nemcsak a hallgatói 
önkormányzatnak, hanem a választ-
mánynak is elnöke, egyszemélyben 
döntéshozó és végrehajtó. 

Korábban megírtuk: a jelenlegi el-
nök, Török Márk mandátuma lejár, a 
választást előre láthatólag február 
19-én tartják. A beadványt író hallga-

tók szerint az önkormányzat választá-
si szabályzata visszaélésekre ad mó-
dot azzal, hogy a szavazatszámlálást, 
ellenőrzést az EHÖK által megbízott 
delegáltak végzik. 

A kérdésre, hogy miért vártak mos-
tanáig a beadvánnyal, Kovács Attila 
így válaszolt: most telt be a pohár. 
Nem tartják szerencsésnek ugyanis, 
hogy az egyetemet olyan hallgató kép-
viseli, akit előbb a fegyelmi bizottság, 
majd az egyetemi jogorvoslati bizott-
ság is két félévre eltiltott tanulmányai 
folytatásától „s aki ezután olyan alap-
szabály-módosítást próbál elfogadtat-
ni, mely szerint fegyelmi hatálya alatt 
álló diák is lehetne EHÖK-elnök". 

Török Márk ez utóbbira úgy reagált: 
ő azt szeretné elérni, hogy a hallgatói 
önkormányzat tisztségviselőit ne le-
hessen fegyelmivel elmozdítani. A 
mostani elnök egyébként újraindul a 
posztért. Két féléves fegyelmi eltiltása 
azért nem jogerős, mert a döntés ellen 
Török bíróságon fellebbez. 

1 A választás m e n e t e 
Az SZTE hallgatói önkormányzat alapszabálya szerint az EHÖK-elnököt az 
SZTE-EHÖK választmánya választja a beiratkozott, aktív hallgatói jogviszonnyal 
rendelkező pályázók közül. A választmány szavazati jogú képviselői: az EHÖK 
elnöke (jelent esetben Török Márk nem szavaz, mert a választás idejére lejár a 
mandátuma), az általános alelnök, a gazdasági alelnök, egy nem nappali 
tagozatos képzésben, egy posztgraduális képzésben, egy doktori képzésben és egy 
felsőfokú szakképzésben részt vevő hallgató, és a kari hallgatói önkormányzatok 
által delegált választmányi képviselők (alanyi jogon kettő, plusz minden ezer 
nappalis, államilag finanszírozott hallgató után még egy). A választmány 
tagjainak egy része - például az EHÖk elnökség tagjai, a posztgraduális, a 
felsőfokú szakképzésben részt vevő diák - jelölésre jogosító tisztségét egyébként 
éppen az elnöknek köszönheti.,Sőt az elnök jelöli a kari hökök vezetőit is. 

HÍREK 
F0LYÓIRAT-K0LCSÖNZÉS A SOMOGYIBAN 
Ingyenessé vált a folyóirat-kölcsön-
zés, a szegedi Somogyi-könyvtárban. 
A korábban térítési díjjal igényelhető 
szolgáltatásért februártól nem kell fi-
zetni. Érvényes olvasójeggyel negy-
venféle magyar, angol, spanyol, olasz 
és német nyelvű lap régebbi számait 
vihetik haza az olvasók. Egy hétre 
hat folyóirat kölcsönözhető. A kíná-
latot a Dóm téri könyvtár földszinti 
gyermekrészlegében, az első és a 
harmadik emeleten tekinthetik meg 
az érdeklődők. 

HÉTFŐTŐL TILOS PARKOLNI 
A JÓSIKA UTCÁBAN 
Folytatják hétfőtől a belvárosi fanye-
sést a Szegedi Környezetgazdálkodási 
Kft. munkatársai. Péntekig minden 
nap reggel 7 és délután 3 óra között 
dolgoznak, emiatt megváltozik a for-
galmi rend. Tilos napközben parkolni 
hétfőn és kedden a Jósika utcában, va-
lamint szerdán, csütörtökön és pénte-
ken az Osztróvszky utcában. 

TÁRLATOT V E Z E T A VASARELY U N O K A 
Ritka csemegében lehet része annak, 
aki ma délután 4-kor megy el megnéz-
ni a Móra-múz'eum Vasarely-kiállítását. 
Victor Vasarely unokája, Pierre mesél a 
világhírű nagyapa életéről, szoros kap-
csolatukról és a remekművek születé-
séről. A különleges tárlatvezetésre be-
lépőjeggyel várják az érdeklődőket. 

N É M E T H JÓZSEF PÁL KIÁLLÍTÁSA 
A Dél-magyarországi Áramszolgáltató 
Zrt. Klauzál téri székházában látható 
Németh József Pál festőművész kiállí-
tása Elmondhatatlan álmaim címmel. 
Szegedi tárlata március 14-éig munka-
napokon látogatható. 
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